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Burduja: Piata energetica europeana e unica doar pe hârtie; în practica, e nevoie de

infrastructura conectiva transfrontaliera

Piata energetica europeana are nevoie de  infrastructura conectiva transfrontaliera - de "sârme" care trec

granita  - pentru ca energia sa circule liber, iar preturile din statele membre  sa fie similare, a precizat marti

ministrul Energiei, Sebastian Burduja.

"De ce energia costa pe piata zilei de astazi 84 euro în România, 25  euro în Franta si 60 euro în Austria? Pentru ca

piata energetica  europeana e unica doar pe hârtie. În practica, e nevoie de  infrastructura conectiva transfrontaliera

- de "sârme" care trec granita  - pentru ca energia sa circule liber, iar preturile din statele membre  sa fie similare.

În cele mai multe zile, energia e mult mai ieftina în  Vest, produsa în centralele nuclearo-electrice, dar ea nu poate

fizic  ajunge pâna la noi, bulgari, greci etc. Am explicat aceste lucruri pe  întelesul tuturor si voi continua, în

urmatoarele zile, sa detaliez  cauzele preturilor energiei din România si din regiune. Este important  pentru toti

românii sa cunoasca adevarul, dincolo de toate  dezinformarile toxice din spatiul public. Pe subiectul 

interconexiunilor, am cerut în repetate rânduri la Bruxelles sa avem cu  totii obligatii si drepturi egale. Este o

chestiune de normalitate în  proiectul comun european, care a pornit, reamintesc, prin uniunea  carbunelui si

otelului.", a scris ministrul pe pagina sa de Facebook.

Potrivit acestuia, "România a fost, este si va fi un bun cetatean  european", având deja interconexiuni de 4.000

MW, cu toti vecinii.

"Avem deja interconexiuni de 4.000 MW, cu toti vecinii, si planul  Transelectrica este sa ajungem la peste 7.000

MW în urmatorii 5 ani.  Alte state membre nu au procedat la fel. Între Austria si Slovacia nu  exista deloc

interconexiuni. Între Austria si Ungaria capacitatea ar  putea fi usor dublata, dar nu se doreste de multi ani. Ca

urmare a  eforturilor din ultimul an la Bruxelles, dezvoltarea interconexiunilor  si îmbunatatirea functionarii pietei

europene a energiei au devenit  prioritati de grad zero pentru Comisia Europeana, prin vocea  presedintelui, Ursula

von der Leyen, si a comisarului pentru energie,  Dan Jorgensen. Vom continua sa urmarim implementarea acestor 

angajamente.", a precizat seful de la Energie.
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